

Press Release



Council of Europe Press Division

Ref: 726a08

Tel: +33 (0)3 88 41 25 60

Fax: +33 (0)3 88 41 39 11

pressunit@coe.int

internet: www.coe.int/press

47 members

25 October: European Day of Civil Justice

Albania
Andorra
Armenia
Austria
Azerbaijan
Belgium
Bosnia and Herzegovina
Bulgaria
Croatia
Cyprus
Czech Republic
Denmark
Estonia
Finland
France
Georgia
Germany
Greece
Hungary
Iceland
Ireland
Italy
Latvia
Liechtenstein
Lithuania
Luxembourg
Malta
Moldova
Monaco
Montenegro
Netherlands
Norway
Poland
Portugal
Romania
Russia
San Marino
Serbia
Slovakia
Slovenia
Spain
Sweden
Switzerland
"the former Yugoslav Republic of Macedonia"
Turkey
Ukraine
United Kingdom

Strasbourg, 15.10.2008 – On the joint initiative of the Council of Europe and the European Commission, the European Day of Civil Justice (EDCJ) will be celebrated throughout Europe for the sixth consecutive year on 25 October.

The purpose of this Day is to help the 800 million citizens of the Council of Europe's 47 member states to be better informed of their rights and the way in which justice works on a daily basis, through events organised by the member states (open days in courts, colloquies, television programmes, etc.).

In connection with the Day, the 3rd plenary meeting of the pilot courts will be held on 24 October in Catania (Italy) on the following theme: "How to contribute in setting up a quicker justice and a justice of quality?". After the meeting, the European Commission and the Council of Europe will award the prize "Crystal Scales of Justice", rewarding innovative practices contributing to the quality of civil justice.

[Programme](#)

For further information: www.coe.int/CEPEJ

25 octobre : Journée européenne de la justice civile

Strasbourg, 15.10.2008 - A l'initiative commune du Conseil de l'Europe et de la Commission européenne, la 6^{ème} édition de la Journée européenne de la justice civile (JEJC) sera célébrée dans toute l'Europe le 25 octobre.

L'objectif de cette Journée est d'aider les 800 millions de citoyens des 47 Etats membres du Conseil de l'Europe à être mieux informés sur leurs droits et sur la façon dont fonctionne la justice au quotidien, grâce à des manifestations organisées librement par les Etats membres (portes ouvertes dans les tribunaux, colloques, programmes télévisés, etc.)

En marge de cette journée, la 3^{ème} réunion plénière des tribunaux-référents se tiendra le 24 octobre prochain à Catane (Italie) sur le thème " Comment contribuer à mettre en place une justice plus rapide et de qualité ?". A l'issue de cette réunion, la Commission européenne et le Conseil de l'Europe remettront le Prix "Balance de Cristal", récompensant des pratiques innovantes concourant à la qualité de la justice civile.

[Programme](#)

Pour toute information complémentaire: www.coe.int/CEPEJ/FR

To receive our press releases by e-mail, contact : Council.of.Europe.Press@coe.int

A political organisation set up in 1949, the Council of Europe works to promote democracy and human rights continent-wide. It also develops common responses to social, cultural and legal challenges in its 47 member states.